



ISSN 1005-9369  
CN 23-1391/S

# 东北农业大学学报

JOURNAL OF NORTHEAST AGRICULTURAL UNIVERSITY

第54卷 第3期  
Vol.54 No. 3



2023.3

# 东北农业大学学报

月刊 1957年创刊

第54卷 第3期 总337期 2023年3月

## 目 次

- 播期对甜菜氮素同化及块根产量的影响 ..... 李彩凤, 王超, 张树友, 赵翎华,  
杨肖飞, 庄延龙, 于新睿, 张瀚文, 卢强, 张鹏飞 (1)
- 苦荞重组自交系群体果壳率及产量相关性状变异分析  
..... 贾琼, 石桃雄, 薛贤滨, 陈峰峰, 陈庆富, 黄娟, 黎瑞源 (8)
- 硫、硒处理对洋葱产量及主要功能成分的影响  
..... 秦蕾, 尹庆喆, 马慧丽, 张智慧, 刘督, 盖淑婷, 王勇 (17)
- 光强对蒲公英生长、活性成分积累及抗氧化活性的影响  
..... 蒋欣梅, 张雪, 程瑶, 毛俊莹, 雷斌, 贺学旭, 刘秀波, 李沛歆, 潘凯 (26)
- 间型脉孢菌固体发酵产孢条件优化及其培养物对三黄鸡盲肠菌群结构的影响  
..... 付文娟, 刘志伟, 黎茵, 吴晓晴, 冯文韬, 姚兆浩, 王庆 (35)
- 食淀粉乳杆菌联合芦丁干预PoRV感染后肠道紧密连接蛋白及其相关因子变化  
..... 魏萍, 耿天颖, 王琦, 张萍 (43)
- 凡纳滨对虾致病菌 *Shewanella putrefaciens* WS13 中 *cpr* 基因无痕敲除体系构建及功能验证  
..... 时蕊, 尹丝雨, 高文慧, 李星慧, 阎俊, 谢晶, 刘伟杰 (51)
- 不同砂滤料配比对宁夏引黄灌区盐碱地暗管排水非全流过滤的影响  
..... 刘嘉斌, 田军仓, 赵广兴, 张萌, 王金鹏 (61)
- 鲜食玉米收获负压除杂与二次拉茎装置参数优化 ..... 周福君, 申坤, 李天宇, 官晓东 (71)
- 基于边缘计算与改进YOLOv5的群养生猪姿态识别及跟踪研究  
..... 查文文, 潘伟豪, 陈成鹏, 陈威, 辜丽川, 焦俊 (83)

[期刊基本参数]: CN23-1391/S\* 1957\* m\* A4\* 96\* zh\* P\* ¥ 20.00\* 700\* 10\* 2023-03

**DONGBEI NONGYE DAXUE XUEBAO**  
**JOURNAL OF NORTHEAST AGRICULTURAL UNIVERSITY**

Monthly    Vol. 54 No. 3(Cumulated No. 337)    March 2023

---

**CONTENTS**

- Effects of sowing date on nitrogen assimilation and root yield of sugar beet ..... LI Caifeng, et al. ( 1 )
- Variation analysis of seed shell rate and yield-related traits of recombinant inbred lines population in Tartary buckwheat ..... JIA Qiong, et al. ( 8 )
- Effects of sulfur and selenium treatments on yield and main functional components accumulation of onion (*Allium cepa*) ..... QIN Lei, et al. ( 17 )
- Effects of light intensity on growth, accumulation of active constituents and antioxidant activities of *Taraxacum mongolicum* Hand.-Mazz ..... JIANG Xinmei, et al. ( 26 )
- Optimization of sporulation conditions for *Neurospora intermedia* and effects of its culture on cecal flora structure of Sanhuang chicken ..... FU Wenjuan, et al. ( 35 )
- Changes of intestinal tight junction protein and its related factors after *Lctobacillus amylovorus* combined with rutin intervention after PoRV infection ..... WEI Ping, et al. ( 43 )
- Traceless knockout system construction and functional verification of *crp* gene in *Shewanella putrefaciens* WS13, a pathogenic bacteria of *Litopenaeus vannamei* ..... SHI Rui, et al. ( 51 )
- Effects of different ratios of sand filter media on non-full flow filtration of subsurface drainage in Yellow River irrigation area of Ningxia ..... LIU Jiabin, et al. ( 61 )
- Parameter optimization of negative pressure impurity removal and secondary stem pulling device for fresh corn harvest ..... ZHOU Fujun, et al. ( 71 )
- Study on pose recognition and tracking of herd-raised pigs based on edge computing and improved YOLOv5 ..... ZHA Wenwen, et al. ( 83 )

[Serial parameters]: CN23-1391/S\* 1957\* m\* A4\* 96\* zh\* P\* ¥ 20.00\* 700\* 10\* 2023-03